
Slovo starosty
Slunce, seno, Rostoklaty? Prázdniny, 

bazény, zmrzliny? Anebo také semafory, 
kolony, uzavírky? Léto může mít mnoho 
podob, barev, chutí a vůní. Možná s postupem 
let začínám vnímat věci, které dříve prošly 
kolem mě bez povšimnutí, ale přijde mi, že 
letos mnohem déle držely třešně, lípy kvetly 
snad měsíc v kuse a pokaždé, když začínám 
mít pocit, že už je delší čas sucho, přijde déšť 
jako na objednávku. A léto v této podobě se 
mi zatím moc líbí. V tomto vydání si můžete 
přečíst krátké reportáže z proběhlých akcí, 
konkrétně se jedná o Dětský den, Vítání 
občánků, výlet do Brandýsa a Hasičské 
závody. Články o Svozu VO a NO a o revizi 
tlakové kanalizace mají lehce edukativní 
charakter a tak mi, prosím, odpusťte místy 
naléhavý tón příspěvku. Nechceme přes něj 
kárat čtenáře, ale zlepšovat své okolí. Právě 
začíná okurková sezóna, a tím nepoukazuji na 
období, ve kterém dozrávají plody této rostliny 

z čeledi tykvovitých. V němčině má toto letní 
období název sommerloch, který lze vtipně 
přeložit jako letní díra. Označuje období, ve 
kterém nastává útlum společenských akcí, děje 
se minimum událostí a tisk tak plní články 
o útoku žraloka na Jadranu nebo o rekordně 
velikém hřibu v košíku houbaře z Horní 
Dolní. Nejbližší akce nás čekají až na podzim, 
hovořím však o společenských a kulturních 
akcí. Není tomu tak u stavebních akcí obce. 
Právě probíhá rekonstrukce podlahy v KD 
Rostoklaty, stará podlaha je již odstraněna 
a dobetonován rozdíl podlah v podloubí a na 
sále. Po vyschnutí betonu bude položen nový 
parket. V nejbližší době by se měla rozběhnout 
výstavba multifunkčního hřiště v Rostoklatech, 
již došlo k podpisu smlouvy se zhotovitelem. 
Na letní období byla plánována i oprava 
západní části hřbitovní zdi. Do výběrového 
řízení, které bylo provedeno vyvěšením 
veřejné zakázky na profi lu zadavatele, 

dálkově přístupným bez omezení, se nám 
přihlásil pouze jeden uchazeč s cenovou 
nabídkou značně převyšující maximální cenu 
díla, kterou nám určil poskytovatel dotace. 
Momentálně sháníme zhotovitele, který by 
byl schopný zakázku realizovat. Z relativně 
jednoduché akce se začíná stávat malá noční 
můra, kdy největší komplikace spočívá 
ve fi nančním omezení ceny díla a v riziku 
zřícení a poškození nakloněných náhrobků po 
odstranění stávající zdi. 

Přeji všem našim čtenářům, aby prožívali 
léto podle svých představ. Dětem přeji 

co nejlepší zážitky z léta a minimum úrazů. 
Dospělým čtenářům přeji, ať načerpají síly 
na dovolených a opatrují se na cestách. 
Dovolte mi jménem celého zastupitelstva obce 
Rostoklaty popřát krásné léto všem našim 
čtenářům.

(Jiří Mokošín)
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V sobotu 3. 6. 2023 jsme u nás v Rostokla-
tech v rámci Podlipanské ligy uspořádali 

závody v požárním útoku.
Přípravy probíhaly už dlouho před termínem, 

abychom stihli nachystat vše potřebné. Nakonec 
jsme u nás přivítali celkem 52 družstev.

Počasí se v letošním roce vydařilo a my jsme 
se mohli těšit z krásných umístění našich dětí, 
přípravka získala úžasné 1. místo, mladší žáci 
10. místo, starší 7. místo. 

Družstvo žen skončilo na 4. místě, družstvo 
mužů na 7. místě a dorost na 8.místě. 

Závody skončily v 15:00 a my ještě po-
kračovali s úklidem do pozdních hodin.

Večer jsme se připravovali na nedělní závo-

dy na 60 a 100 m s překážkami v Českém Bro-
dě. I zde děti získaly krásné umístění a zastou-
pení jsme měli i v dorostu.

Celý závodní víkend skončil a my si moh-
li v klidu vydechnout, spokojení a trochu 
připálení. Netrvalo to dlouho a museli jsme se 
soustředit na poslední závody před prázdnina-
mi, které se konaly 17.6. na Bulánce u Kouřimi.

I tady jsme v dopoledních hodinách soutěži-
li s družstvem žen a dorostu. V boji o medaile 
ženy nakonec vybojovaly krásné 2. místo a do-
rost obsadil 6. místo.

Odpoledne už jsme se zase mohli věnovat 
dětem a získat s nimi 1. místo v kategorii přípra-
vek, 4. místo za mladší žáky a 5. místo za starší 

žáky. K úspěchu v kategorii přípravek (nejmla-
dší děti ve věku 3-6 let) nemůžeme nezmínit, 
že jejich čas útoku z Bulánky (29:60 s) je záro-
veň letošním rekordním časem na okrese rámci 
Podlipanské ligy v příslušné kategorii. Na tom-
to úspěchu mají lví podíl naše dorostenky, které 
se nejmladším hasičům ve svém volném čase 
obětavě věnují. Závěrem bychom chtěli určitě 
poděkovat všem rodičům za pomoc, obci za sk-
vělou spolupráci a také našemu dorostu, který 
nám s dětmi moc pomáhá a jde jim příkladem.

Teď už nás čeká jen letní týdenní soustředění 
v Rejvízu, na které se moc těšíme.

Krásné prázdniny všem přejí trenéři.  (JSDH 
A SDH)

Hasičské závody 3. června

Dětský den v Rostoklatech
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OTEVÍRACÍ DOBA 
OBECNÍHO ÚŘADU 
PO DOBU PRÁZDNIN

Prázdninové úřední 
hodiny:
Pondělí: 8–13 a 17–19
Středa: 8–13

JUBILANTI

červen 
z Rostoklat
Nekolná Zdeňka
Fenclová Renata
Vopěnková Alena
Poláková Danuše
Jouglová Helena
Šmejkal Bohumil
Hamták Petr
Jougl Jiří
Svoboda Karel
Polák Emil
Zouzal Martin

z Nová Vsi II
Štěpánová Jana

Zemřela:
Marie Sejrková

Ohlédnutí za Svozem velkoobjemového 
a nebezpečného odpadu
V sobotu 27. května proběhl Svoz VO a NO. 

Vzhledem k tomu, že akce probíhá dvakrát 
do roka, čekal bych, že všichni už vědí, jak se na 
svozu chovat, jaký odpad a v jaké formě odevz-
dávat. Samozřejmě se to rok od roku zlepšuje, 
toho si nemohu nevšimnout, ale stále se nám 
vyskytuje několik nešvarů. A tak si je zde vy-
jmenujeme: 

1) Železný odpad – v jarním termínu svozu 
se vždy snažíme, aby nějaký spolek zorganizo-
val sběr železného šrotu ještě před Svozem VO 
a NO. A tak tomu bylo i letos, železná sobota 
byla 13.5. 

Samozřejmě, smíte nosit kovový odpad na 
Svoz, to není zakázané, ale zdá se nám to zby-
tečné. Na Svozu VO a NO obec platí od každé 
uložené tuny odpadu, odevzdáním na Sběru že-
leza naopak podpoříte místní spolek. 

2) Předměty, které se vejdou do popelnice, 
svým charakterem tam i patří, ale přesto je nosí-
te na Svoz. Někdy se jedná o plastové předmě-

ty, třeba hračky. Jsou z plastu a vejdou se do 
popelnice? Tak je tam dejte. Do žluté popelnice 
nepatří jen PET lahve a igelity. Možná, že z té 
rozbité plastové hračky už neudělají nový plast, 
ale alespoň jej vytřídí jako výmět a najde tak 
svoje využití třeba v cementárně. 

Často se jedná o soubor odpadu, který oči-
vidně ležel někde v kůlně, v záchvatu úklidu 
jej hodíte do auta či na vozík a chcete se toho 
zbavit teď hned. A tak nám vozíte kartonové 
krabice, zavařovací sklenice, metrový odřezek 
zahradní hadice atd… Opět to smíte odevzdá-
vat, ale upřímně? Štvete nás tím. Zabíráte totiž 
časovou i prostorovou kapacitu, která je při akci 
dost omezená. 

3) Nerozložený nábytek – to vnímám jako 
největší bolest celé akce. Někdy by do těch 
skříněk stačilo opravdu jen kopnout nebo 
šroubovákem vytočit pár šroubků v pantech, 
a rázem skříňka zabere pár decimetrů krychlo-
vých. V nerozloženém stavu jsou to pak kubí-

ky prostoru, který nábytek v kontejneru zabírá. 
I následná manipulace s jednotlivými díly je 
jistě příjemnější a bezpečnější, než s nábytkem 
nerozloženým. 

Při květnovém Svozu musela souprava 
s velkoobjemovým odpadem odjet na sklád-
ku, vysypat svůj obsah a vrátit se zpět. Tím 
byl narušen harmonogram akce. Na vzniklou 
situaci jsme zareagovali tak, že odpad, který 
se nevešel v Rostoklatech, jsme naložili na 
přívěsný vozík a odvezli do Nové Vsi II, kde 
měl svoz proběhnout v čase 10:20 – 10:45. 
Tam jsme vyčkali společně s dalším odpadem 
od občanů z NV II do opětovného příjezdu 
soupravy. Na oběd jsme to domů stihli, ale 
bylo by příjemnější být v sobotu o hodinu dřív 
doma. Věřím, že by k situaci nedošlo, pokud 
by se všichni chovali zodpovědněji, ohledup-
lněji. Pojďme to zkusit zlepšit, na podzim nás 
čeká další Svoz, tak třeba tam? 

 (Moko)

Obec Rostoklaty uspořádala ve středu 14.6. tradiční 
akci Vítání občánků. Letos jsme mezi nás přivítali 

5 děvčat a 5 chlapců. Sál kulturního domu se krátce po 
17. hod zaplnil rodiči s dětmi a dalším doprovodem. Po 
krátkém projevu starosty proběhl zápis do pamětní kni-
hy, předání dárkových tašek tatínkům, květin maminkám 
a nemohla chybět fotka u obecní vlajky. Následovalo ne-
formální sousedské popovídání u občerstvení. Na tomto 
místě bych rád poděkoval zastupitelce paní Blance Apl-

tauerové, protože celou akci Vítání občánků svědomitě 
připravuje právě ona. Po šesté hodině proběhl jen krátký 
úklid stolů a nádobí, protože uklízet podlahu bylo zby-
tečné. Rodinky s dětmi vystřídal mistr podlahář, se kterým 
jsme ještě ten večer udělali sondu do parketové podlahy, 
abychom zjistili stav podkladní vrstvy. Přes letní prázdni-
ny bude probíhat kompletní rekonstrukce tanečního parke-
tu v sále, a tak poslední úklid stávající podlahy proběhne 
ne mopem, nýbrž páčidlem a krumpáčem ;)

Výlet do Brandýsa se nám opět vydařil, počasí nám 
přálo. Samotná prohlídka zámku byla zajímavá 

s vtipným výkladem pana průvodce, oběd v přilehlé res-
tauraci Felicita vynikající a tečka na závěr v podobě kávy 

a něčeho sladkého k tomu v cukrárně U Olivy Jůzové 
zakončila tento skvělý den. Věřím, že si to každý užil 
a všichni se těší na podzimní výlet, kdy se vypravíme na 
zámek Dobříš :-) Budu se těšit. Jarka Šermauerová 

Dětský den se nám tentokrát opravdu vydařil. To musí 
uznat snad každý, kdo vyloví v paměti vzpomínku 

na loňský rok, kdy nám vítr unášel stánky s občers-
tvením, mažoretkám hrozily omrzliny a ještě nás do toho 
smáčel déšť. 

V deset hodin akci zahájily svým vystoupením 
mažoretky z I. ZŠ Žitomířská Český Brod pod vedením 
p. Jarmily Fischerové. Opět nám s organizací pomoh-
ly místní spolky. A tak si u rybářského stanoviště děti 
vyzkoušely chůzi na chůdách nebo se mohly sklouz-
nout na obří skluzavce. U stanoviště fotbalové Traverzy 
překonávaly lanovou lávku nebo si mohly vyzkoušet 
svoje dovednosti při slalomu s balonem. Vzduchovko-
vá střelnice nemohla chybět, stanoviště tradičně zajistil 
a obsluhoval Myslivecký spolek Rostoklaty. Sbor dob-
rovolných hasičů dětem připravil požární útok. Obec 
objednala doprovodný program v podobě zorbing koulí, 
byla to legrační podívaná. Stanoviště, které mělo ve-
liký ohlas i u dospělých návštěvníků, byla poznávačka 
zaměřená na pozornost ke svému okolí. Na několika 
fotografi ích byla zachycena různá místa z našich obou 
místních částí obce. Často to byla notoricky známá mís-

ta, kolem kterých denně projdeme, ale na snímku byly 
zachyceny jen určité detaily. Stávalo se pak, že se ro-
diče předháněli ve správných odpovědích a zcela opo-
menuli, že soutěž byla určená pro jejich děti. Na ukáz-
ku a zkoušku byla možnost zahrát si discgolf, který na 
hřiště přinesl náš spoluobčan. Zázemí pro občerstvení 
poskytla Míša v klubové hospodě na hřišti. 

Podle počtu vydaných kartiček při registraci se akce 
zúčastnilo přes 70 dětí. Naprosto neplánovaně se nám ale 
rozšířil sortiment ve stánku s občerstvením i nabídka at-
rakcí. Kromě na plakátech avizované limonády a párků 
v rohlíku nám dámy ze Sboru dobrovolných hasičů při-
nesly hranolky, které se nesnědly na sobotních hasičských 
závodech. A nakonec naprostý eso, ne ovšem z rukávu, 
ale z kufru auta, vytáhl Radek Sršeň. Tím esem bylo moře 
pěny, které okamžitě stáhlo pozornost všech dětí na hřišti. 
Dovádění v pěně není však zcela suchá zábava, a tak to byla 
i taková závěrečná tečka, po které se většina návštěvníků 
odebrala usušit do svých domovů. 

Veliké poděkování patří všem, kteří nám pomohli 
s organizací akce a zpestřili tak dětem první červnovou 
neděli.  (Moko)

Vítání občánků 

Společný výlet do Brandýsa

Upozornění: Uvedená forma 
zveřejňování jubilantů je v souladu 
se Směrnicí na ochranu osobních 
údajů (GDPR). Pokud si nepřejete 
být uváděni vrubrice Jubilea, 
sdělte nám to osobně v kanceláři 
OÚ Rostoklaty čp.32, e-mailem: 
obec@rostoklaty.cz nebo telefonic-
ky na tel.: 721 672 333.

Staročeská 
kuchyně

Rádi Vám touto cestou 
nabízíme rozvoz jídel. 

Rozvoz obědů probíhá 
mezi 9:00–13:00.

Objednávky je možno 
učinit v čase 
od 5:00–8:00

Denně vaříme několik 
druhů hotových jídel 

a salátů. Jídla se 
podávají samostatně, 
nebo formou menu, 

které je složeno 
z polévky a jednoho 

hotového jídla ve 
výhodné cenové relaci. 

U hlavních jídel dominuje 
staročeská kuchyně. 

Objednávky na čísle:
724 733 559

INZERCE

Právě probíhají revize na tlakové kanalizaci 
u jednotlivých nemovitostí. Revizi provádí 

revizní technik pan Jan Říha nasmlouvaný obcí 
a kontrola se týká hlavně elektrických ovlá-
dacích skříněk TK. Většina nemovitostí má již 
revizi úspěšně za sebou, zbývající budeme tep-
rve kontaktovat. Revizního technika ve většině 
případů doprovází místostarostka Markéta 
Reichová. To abyste se nemuseli bát, že Vám 
jde někdo nabízet vysavače, hrnce nebo snad 
levnější energie. Objednání přesného termínu 
a času revize je poměrně problematické, a tak 
volíme častěji „přepadovku“. Buď Vás zastih-
neme, nebo to vyjde jindy. 

U některých nemovitostí jsme však nara-
zili na nedovolené úpravy zařízení. To se týká 
hlavně usazení elektrických skříněk na fasá-
dě domu. Typická situace je znázorněna na 
přiložené fotografi i. Majitel nemovitosti v rám-
ci zateplení domu a pořízení nové fasády zapra-
ví skříňku do pláště budovy tak, aby co nejméně 
vyčnívala. Chápeme, že plastová skříňka není 
tou nejhezčí ozdobou fasády domu, ale jedná se 
o součást technického zařízení, které je nezbyt-
ně nutné pro fungování tlakové kanalizace. 

Proč je utopení skříňky do fasády problema-
tické, když jdou přece dvířka otevřít? Dvířka 
slouží pouze k přístupu k ovládacím tlačítkům – 
k ovládání ručního čerpání, shození celé skříň-
ky, k motorovému spouštěči. Pokud je potřeba 
provést servisní zásah nebo se dostat na kontak-
ty pro provedení revize, je potřeba sundat dvíř-
ka celá, viz. foto. Ze servisních zásahů zmíním 
třeba výměny plováků, stykače, nebo přívod-
ního kabelu. To jsou nejčastější opravy, které 
několikrát do roka opravdu děláme. Nemůžeme 
je ale provést, pokud je přední část skříňky za-
lepená ve fasádě. 

Na ten když se podíváte, tak má malý 
okraj, který je vystouplý a na bocích dokonce 
maličko zapuštěný. Tento kryt je potřeba celý 
při výměně jističe celý demontovat. Při tom-
to zjištění jste dostali za domácí úkol fasádu 
odříznout tak, aby bylo 
možné tento kryt sun-
dat. Revizní technik to 
dělat nebude, protože 
Vám nechce zasahovat 
do omítky, případně ji 
poškodit. (viz foto)

Druhým nejčastě-
jším zásahem a pods-
tatně vážnějším jsou 
takové, že si majitelé 
nemovitostí nechali 
časem znovu zapojit 
elektroinstalaci jiným 
prostupem, než bylo 
tomu při montáži 
a zůstali nezakryté 
původní vstupy do skříňky. V tomto případě se 
vystavujete riziku vniknutí vody a jiných nežá-
doucích předmětů do elektrické skříňky. (viz 
foto)

Prosíme Vás, buďte pozorní a nebuďte lhos-
tejní k okolí. Mnoho z nás má skříňku v míste-
ch, kudy denně neprochází. A tak pokud uvidíte 
i třeba u sousedů, že nestandardně svítí kana-
lizace, prosíme, zavolejte nám. Nestandardně 
uvádíme záměrně, protože ne u všech nemo-
vitostí je situace stejná. Proto rychlé shrnutí na 
závěr, jak může ten malý semafor ve skříňce 
svítit. Svítí zelená? – čerpadlo zrovna běží. Svítí 
zelená podezřele dlouho, déle než cca 20 minut? 
Mohl se zaseknout plovák a hrozí spálení čer-
padla, první pomoc v tomto případě je shodit 

jistič v ovládací skříňce. Svítí červená kontrol-
ka jasným světlem? Zde jsou dvě varianty. Při 
té první může být vypadlý motorový spouštěč 
– to jsou ty dva půlkulaté knofl íky, jeden čer-
vený a druhý černý. Stačí zatlačit černý knofl ík 
a mělo by být vše opět v pořádku. Při té druhé 
variantě vystoupala hladina v šachtě až na úro-
veň horního plováku a je potřeba zjistit příčinu, 
proč se to stalo. A nakonec může slabě pros-
věcovat červená kontrolka. A zde je právě ten 
rozdíl mezi jednotlivými nemovitostmi. Někteří 
z Vás jste si nechali v minulosti preventivně 
červenou diodu „odoperovat“, aby vás červené 
světlo nemátlo. A tak může u jednoho souseda 
lehce svítit červená dioda, u druhého může být 
zhasnutá, ale závadu nemusí mít ani jeden. 

Revize tlakové kanalizace u jednotlivých 
nemovitostí – Pozor na svévolné úpravy!

Dětský den v Rostoklatech


